
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XIII/19
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 19 grudnia 2019 r.  

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:07 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 22 radnych –  lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr XIII/202/2019 w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia 
miasta Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.

2. Uchwała Nr XIII/203/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
3. Uchwała Nr XIII/204/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzyżanowice.
4. Uchwała Nr XIII/205/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XXIX/412/2017 Rady Miasta 

Racibórz z dnia 31 maja 2017 r. w sprawie metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

5. Uchwała Nr XIII/206/2019 w sprawie „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Miasta Racibórz na lata 2020 – 2024”.

6. Uchwała Nr XIII/207/2019 w sprawie podjęcia prac nad utworzeniem w Mieście Racibórz 
parku kulturowego pod nazwą „Park Kulturowy Stare Miasto w Raciborzu”.

7. Uchwała Nr XIII/208/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Marii Skłodowskiej 
– Curie.

8. Uchwała Nr XIII/209/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Głubczyckiej.

9. Uchwała Nr XIII/210/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
10. Uchwała Nr XIII/211/2019 w sprawie petycji mieszkanki Rabki Zdrój.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.raciborz.esesja.pl .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Sekretarz Miasta
 Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka - Głowińska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski
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1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Otwarcia XIII sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając 
zebranych radnych, prezydenta miasta, zastępców prezydenta miasta, pracowników urzędu  i 
jednostek miasta oraz mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej, 
a także media oraz poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana. Następnie stwierdził, że 
aktualnie na sesji jest obecnych 20 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Dalej 
przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek o poszerzenie porządku obrad o następujące projekty 
uchwał:
1) Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
2) Uchwała w sprawie petycji mieszkanki Rabki Zdrój.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia wniosków Przew. RM i ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Anna Szukalska, Michał Szukalski. 

Rada przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzyżanowice.
7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XXIX/412/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 31 maja 

2017 r. w sprawie metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za 
pojemnik o określonej pojemności.

8. Uchwała w sprawie „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 
Racibórz na lata 2020 – 2024”.

9. Uchwała w sprawie podjęcia prac nad utworzeniem w Mieście Racibórz parku kulturowego pod 
nazwą „Park Kulturowy Stare Miasto w Raciborzu”.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Marii Skłodowskiej – Curie.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Głubczyckiej.

12. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
13. Uchwała w sprawie petycji mieszkanki Rabki Zdrój.
14. Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2020 r.
15. Wolne wnioski i informacje.
16. Zakończenie sesji.
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2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Lenk.
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Anna Szukalska, Michał Szukalski. 

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Na koniec przekazał, że Straż Miejska w okresie od 25 listopada do 
16 grudnia br. przeprowadziła 30 kontroli spalania paliw stałych w Raciborzu, 12 kontroli w Gminie 
Kornowac i 17 kontroli w Gminie Krzyżanowice oraz 919 obserwacji w zakresie zakazu spalania 
pozostałości roślinnych. Ujawniono na ul. Piaskowej spalanie resztek folii i niezidentyfikowanych 
odpadów i nałożono mandat karny w kwocie 300 zł., na ul. Pszczyńskiej spalanie płyt meblowych i 
nałożono mandat karny w kwocie 500 zł., na ul. Kołłątaja spalanie odpadów komunalnych i resztek 
foli i nałożono mandat w kwocie 200 zł., i na ul. Brzeskiej spalanie pozostałości roślinnych i nałożono
mandat karny w wysokości  50 zł. Dodatkowo przekazał, że Straż Miejska prowadziła działania 
dotyczące gospodarki wodno ściekowej i ujawniła kilkanaście przypadków nielegalnego opróżniania 
szamb.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że ma pytanie do prezydenta miasta. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że pytania będzie można zadawać na koniec sesji w punkcie wolne

wnioski i informacje. 

4. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w 
ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że dwa nośniki energii (ciepło i gaz) zostały przedyskutowane na 
sesji listopadowej. Dzisiaj na sesji są obecni przedstawiciele firmy Tauron Dystrybucja.

 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja w formie prezentacji przedstawił kwestie zabezpieczenia 
miasta Racibórz w dostawy energii elektrycznej w kontekście przygotowanej aktualizacji założeń do 
planu. Zwracając uwagę na trzy główne punkty zasilające miasto tj. stacje transformatorowe na 
średnie napięcie GPZ Brzezie oraz GPZ Piaskowa i GPZ Studzienna. Dodał, że jest jeszcze 4 punkt 
klienta prywatnego GPZ Plania.  Dalej wskazał, że w układzie istniejącym, dla pełnego pokrycia 
zapotrzebowania w energię elektryczną odbiorców z terenu Raciborza - również w stanach 
awaryjnych, niezbędne jest dokończenie trwającej inwestycji związanej z odtworzeniem fragmentu 
linii 110kV relacji GPZ Rydułtowy – GPZ Studzienna na wysokości stacji Brzezie. Dodał, że 
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pierwszy etat tej inwestycji będzie zrealizowany do końca I kw. 2020 r., a drugi etap o długości 2 km 
ma zostać wykonany do końca IV kw. 2020 r. Dalej przekazał, że druga duża inwestycja obejmuje 
przebudowę odcinka od GPZ Polska Cerekiew do GPZ Studzienna i liczy 20,5 km linii napowietrznej
110kV z realizacją do końca II kw. 2021 r.  Realizacja obu tych zadań gwarantuje pełne pokrycie 
zapotrzebowania w energię elektryczną odbiorców z terenu Raciborza w układzie normalnym jak 
również w możliwych stanach awaryjnych. 

 Radny Marcin Fica zapytał o przebieg linii napowietrznej w Brzeziu w rejonie DW 935, która jest 
obecnie remontowana. Dodatkowo wskazał, że w Brzeziu mieszkańcy nie zgodzili się na linię 
napowietrzną. 

 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja przekazał, że wykonawca sieci jest w stałym kontakcie z 
wykonawca drogi i zarządcą drogi przy udziale i wsparciu miasta. Dodał, że inwestycja ma być 
realizowana południową stroną modernizowanej drogi.

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał czy mowa jest o inwestycji wzdłuż modernizacji aktualnej DW 935 
czy też planowanej RDRP.

 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja przekazał, że chodzi o RDRP, która ma stać się nową DW 
935.  

 Radny Marcin Fica zapytał o stan realizacji linii napowietrznej z Polskiej Cerekwi.  
 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja przekazał, że jest to linia istniejąca, która zostanie 

zmodernizowana i obecnie jest przygotowywany projekt i wszelkie niezbędne uzgodnienia. 
 Przew. RM Leon Fiołka odnosząc się do obecnego procentowego zużycia energii zapytał jakie 

tendencje planowane są dla przemysłu i handlu.    
 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja przekazał, że zużycie energii to tak naprawdę domena 

klientów. Do tych potrzeb jest utrzymywana sieć. Dodał, że w przemyśle w ostatnich latach jest 
obserwowana dynamika niemniej jak na razie nie obserwuje się problemów w dostawach energii.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że jedna z dużych firm w mieście rozpoczęła inwestycję, co wiąże 
się ze zwiększeniem zapotrzebowania na energię.

 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja przekazał, że z tą inwestycją jest mocno skorelowana linia 
od strony Rydułtów. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w zestawieniu inwestycji nie widać II etapu budowy tej linii. 
Następnie odnosząc się do liczny instalacji fotowoltanicznych wymienionych w dokumencie zapytał 
na ile energii to się przekłada. 

 Przedstawiciel firmy Tauron Dystrybucja przekazał, że trudno to oszacować, ale statystyki mówią, że 
zainstalowanie 1 kilowata to tysiąc kilowatogodzin energii na rok. 

 Radny Marcin Fica odnosząc się do samej aktualizacji przekazał, że co prawda mapa dotycząca sieci 
gazowej została zmieniona, ale bez zmian pozostał podkład mapowy. Dodatkowo wskazał, że na 
mapie sieci gazowej zaznaczono sieci które jeszcze nie powstały w Markowicach. Dalej poruszył 
kwestie błędnego zapisu w aktualizacji o realizacji inwestycji wzdłuż modernizowanej DW 935, a 
powinno być wzdłuż budowanej nowej drogi DW 935. Na koniec przekazał, że z materiałów tych też 
wynika, że nie uda się zapowiadana w kampanii wyborczej przez obecnego prezydenta miasta kwestia
wykorzystania geotermii.     

 Pan Arkadiusz Osicki reprezentujący firmę Nowa Energia przekazał, że materiał wymienia obie 
modernizowane linie Tauronu. W kwestii podkładów mapowych przekazał, że jego firma 
wykorzystuje mapy topograficzne z lat wcześniejszych, które nie są aktualizowane, niemniej wskazał,
że jest to tylko mapa poglądowa, a nie mapa projektowa czy zasadnicza. W kwestii sieci gazowej 
przekazał, że na ostatnie sesji padła deklaracja przedstawicieli PSG o dostarczeniu aktualnych map, 
jednakże odesłano go jedynie do geoportalu, gdzie ujęte są wykonane sieci, ale jeszcze nie 
przyłączone albo też będą tam błędy. Niemniej wskazał, że jego firma nie może za to odpowiadać.    

 Radny Marcin Fica przekazał, że na ul. Gliwickiej i ul. Na Grobli nie ma jeszcze sieci.
 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że nie jest wstanie tego zweryfikować bo nie otrzymano map od 

PSG. Podkreślił jednakże, są to mapy poglądowe i na ich podstawie nie realizuje się przyłączy ani 
innych inwestycji. W kwestii geotermii przekazał, że jest to niebezpieczny temat i zna wiele 
inwestycji, które fatalnie wyszły w zakresie uzyskanej energii w stosunku do tej planowanej. 
Dodatkowo wskazał na przykład, kiedy źródło obniżyło się o kilka metrów i geotermia była tylko na 
dwa miesiące. Uznał więc, że bezpieczeństwa energetycznego lepiej nie opierać na nie zbadanej 
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geotermii.    
 Przew. RM Leon Fiołka wskazując na tabelę ze strony 65 przekazał, że brak w niej linii z kierunku 

Rydułtów. 
 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że w tej tabelce tego nie ma bo obejmuje ona inwestycje planowane, 

natomiast ta inwestycja jest obecnie realizowania i opisana została wcześniej.  
 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że dobrze byłoby, aby na przyszłość zapisywać to w jednej tabelce. 
 Radny Marcin Fica zapytał prezydenta miasta o plany w zakresie geotermii. 
 Pan Arkadiusz Osicki przekazał, że zasoby geotermalne są w zasadzie wszędzie, chodzi jednak o 

jakość i ilość tych zasobów. Dalej uznał, że aby można coś więcej powiedzieć w tym temacie należy 
prowadzić długoterminowe badania.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odpowiadając przekazał, że na badania można pozyskać środki, 
niemniej wskazał, że problemem jest to, że miasto kilka lat temu pozbyło się ciepłowni i sieci 
ciepłowniczej, więc trudno aby miasto angażowało się w ten temat bez udziału własnościowego w 
sieć dystrybucyjną. Dodał, że póki co prace skupiają się na nawiązaniu współpracy z obecną firmą.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że warto precyzyjnie przekazywać informacje, bo fakty są takie, że 
miasto nigdy nie było właścicielem sieci ani ciepłowni. Być może szanse na przejęcie były, ale tego 
nie zrobiono i Racibórz nie jest wyjątkiem, bo nie zrobiono tego ani w Rybniku, Wodzisławiu, 
Jastrzębiu i Żorach, a było to jedno przedsiębiorstwo. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że tego typu działania w owym czasie były 
podejmowane. Faktem jest, że miasto się tego nie pozbyło, ale nie zadbało o to aby to mieć.       

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że przez kilka lat starał się pozyskać ciepłownie i sieć, ale 
wojewoda odmówił. 

 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusję i zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia miasta Racibórz w 
ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Anna Szukalska. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/202/2019 w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia 
miasta Racibórz w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przedstawił radnym założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z dwoma autopoprawkami.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały z uwzględnieniem autopoprawek. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że cieszy się, że oczyszczacze pojawią się we wszystkich 
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pomieszczeniach w przedszkolach. Dodał, że te oczyszczacze już pojawiły się w przedszkolach. Dalej
wskazał na program realizowany w województwie dzięki któremu 121 śląskich przedszkoli zostało 
zaopatrzonych w oczyszczacze. Dodał, że najwięcej urządzeń ma trafić do przedszkoli w 
Częstochowie, Bielsku – Białej i Jaworznie. Zapytał więc czy miasto też przystąpiło do tego projektu.

 Radny Marcin Fica zapytał kto dostarczy te oczyszczacze i ile będzie kosztować ich eksploatacja. 
Zapytał też czy w szkołach także zamierza się montować oczyszczacze. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że urząd wiedział o tym
wojewódzkim programie i przedszkola zostały o tym poinformowane. Wskazał jednak, że miastu nie 
udało się skorzystać z programu, gdyż decydowała kolejność zgłoszeń, a także przedszkola musiały 
przygotować krótkie filmiki promocyjne. Dlatego też zdecydowano się na zakup oczyszczaczy dla 
wszystkich oddziałów przedszkoli ze środków własnych.  

 Radny Michał Kuliga zapytał czy powodem była późna informacja, czy też inne względy, bo szkoda 
takiej okazji na pozyskanie zewnętrznych środków.

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że przedszkola zostały 
poinformowane, niemniej w przedszkolach trzeba było się wykazać inicjatywą i to one miały zgłaszać
się do programu.

 Radny Michał Kuliga przekazał, że przerzuca się odpowiedzialność na przedszkola co oczywiście 
sprawdzi. Dodał, że rolą naczelnika wydziału było zachęcenie przedszkoli do tego programu. Dalej 
wskazał, że miasto powinno się postarać o te środki tym bardziej, że dewizą prezydenta miasta jest 
sięganie po środki z zewnątrz.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wydaję mu się, że przedszkole nie może aplikować o środki bo 
jest to jednostka budżetowa bez osobowości prawnej. Z tego co wie to miasta aplikowały o środki, a 
nie przedszkola. Dodatkowo zapytał czy jest to uzupełnienie środków po dokonanym zakupie, czy 
środki na nowy zakup oczyszczaczy.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że część oczyszczaczy była zakupiona już wcześniej, a 
teraz podjęto decyzję o tym, aby oczyszczacze były we wszystkich salach. Dodał, że fizycznie 
oczyszczacze zostaną zakupione jak tylko środki się pojawią. Procedury zostały jednak już 
rozpoczęte. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że te oczyszczacze w przedszkolach już się pojawiły.
 Radny Marcin Fica poprosił o odpowiedź na pytanie o późniejsze koszty eksploatacji.
 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że koszty eksploatacji 

to wymiany filtrów. Niemniej wskazał, że takie oczyszczacze działają już w żłobku i tam jest 
elektroniczne monitorowanie potrzeby wymiany filtra, przy czym minęło już dwa lata, a sygnał się 
nie pojawił. Dodał, że koszty wymiany filtrów będą ponosić przedszkola.    

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy te oczyszczacze są już w przedszkolach.
 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że środki te są 

przesuwane w ramach środków wydziału. Ze względu na krótki czas podjęto już rozmowy z 
dostawcą, aby przedszkola mogły te oczyszczacze otrzymać jak najszybciej. Dodał, że to przedszkola 
mają kontaktować się z dostawcą.     

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z dwoma autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Michał 
Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna
Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (4)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Anna Szukalska.
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Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/203/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok. 

6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzyżanowice.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krzyżanowice. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (2)
Justyna Henek-Wypior, Anna Szukalska.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/204/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Krzyżanowice. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XXIX/412/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 31 maja 
2017 r. w sprawie metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik
o określonej pojemności.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że zaproponowana w projekcie cena 
odzwierciedla rzeczywiste opłaty jakie powinni ponosić mieszkańcy, aby system się zbilansował. 
Wskazał, że kwota 21 zł nie jest niską kwotą pomimo tego, że inne miasta mają jeszcze większe 
kwoty. Dalej wskazał, że pierwszy przetarg został unieważniony gdy jedyna firma uczestnicząca w 
przetargu zaproponowała kwotę, która znacznie przekroczyła środki, które zostały zaplanowane na 
realizacje tego zadania. Wskazał, że w porównaniu z jeszcze poprzednim przetargiem ceny wzrosły o 
przeszło 110 %. W ponownym postępowaniu przetargowym również wpłynęła tylko jedna oferta, ciut
korzystniejsza, niemniej będzie dotyczyła okresu 8 m-cy. Dodał również, że mimo starań żadna inna 
firma nie chciała złożyć swojej oferty co świadczy o tym, że rynek jest podzielony. Dodał, że jego 
zdaniem wpływ na to też miały poprzednie władze miasta, które dopuściły do tego, że spółka miejska,
która również świadczyła takie usługi została w pewnym momencie z tego rynku brutalnie 
wyeliminowana. Uznał, że należy wyciągać wnioski z tych błędnych decyzji, aby na przyszłość 
podejmować lepsze. Dalej przekazał, że zamiarem jest to aby te ceny nie pogorszyły się we wrześniu. 
W związku z tym planowane są zmiany w regulaminie, być może uda się też zwiększyć 
konkurencyjność rynku. Na koniec poprosił o przyjęcie przedmiotowej uchwały tak, aby nowe stawki 
mogły zacząć obowiązywać od 1 lutego 2020 r.          

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że obecna władza nie tylko w Raciborzu, próbuje opierać swój 
autorytet na krytyce poprzedników, co nie jest dobre. Warto budować na swych osiągnięciach. Dodał,
że poprzednie władze do sprawy gospodarki odpadami podchodziły bardzo poważnie. Wskazał, że 
nikt nie wygasił usług w PK żeby stworzyć lukę na rynku ale dlatego, że PK nie było w stanie w 
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rynkowych cenach tej usługi świadczyć. Dalej podkreślił, że cena uzyskana w drugim przetargu jest 
mniejsza niż z pierwszego przetargu co nazwał sukcesem, co więcej jest to jedna z najniższych cen na
rynku w Polsce, być może dlatego, że tylko na 8 m-cy. Następnie uznał, że oczekiwanie, że mając 
własne przedsiębiorstwo transportowe będzie się płacić mniej za transport odpadów jest 
nieuprawnione. Świadczą o tym rosnące wydatki na umowy in-house przygotowane dla PK ujęte w 
projekcie budżetu miasta na 2020 r. Wskazał, że PK kalkulując koszty musiało podnieść 
wynagrodzenia zgodnie z przepisami. Dodał, że wiele miast zlikwidowało spółki i pozostawiło 
jedynie jednostki budżetowe na dotacji. Dalej podkreślił, że stawki sprzed 3 lat były niskie bo tak 
oczekiwała gmina od swojej spółki. Dodał, że ówczesna podwyżka z 9 zł na 13,50 zł też była duża i 
wynikała ze zmiany przepisów gospodarki odpadami. Od tego czasu wzrosła m.in.  i opłata 
marszałkowska i wzrosły wynagrodzenia, trudno więc porównywać obecną cenę z ceną sprzed 3 lat w
sytuacji, gdy jest tyle zmiennych. Dalej wskazał, że wzrost opłaty do 21 zł jest ogromną podwyżka, 
niemniej patrząc na rynek jest to jedna z najniższych opłat w porównaniu do okolicznych miast. 
Uznał, że to też trzeba wyjaśnić mieszkańcom, podobnie jak to, że nasz system jest dobry, bo 
kompleksowy, usługę wykonuje się czysto i sprawnie. Dodał, że wielu mieszkańców nie wie jak 
zmieni się system od nowego roku. W związku z tym nie zgodził się z twierdzeniem, że to jest wina 
poprzedniej władzy, co więcej wskazał, że podlegało to kontroli NIK. Na koniec zapytał dlaczego w 
przetargu określono 8 miesięczny okres realizacji usługi transportowej.             

 Radny Michał Kuliga przekazał, że trudno mu się zgodzić z twierdzeniem, że jest podwyżka, bo 
poprzednia władza coś zawaliła. Podkreślił, że obecny prezydent kandydując stwierdził, że 13,50 to 
jest drogo i że należy tą opłatę obniżyć, a teraz podnosi ją do kwoty 21 zł. Zapytał więc co przez rok 
czasu prezydenci zrobili, aby uchronić mieszkańców przed tą podwyżką. Następnie uznał, że przede 
wszystkim należy uszczelnić system, bo z wyliczeń wynika, że ok. 6 tys. mieszkańców nie deklaruje 
odpadów. Zapytał więc jaki jest na to pomysł.      

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner odnosząc się do słów radnego Mirosława Lenka przekazał, 
że trudno jest polemizować z faktami. Dalej podkreślił, że trudno jest dyskutować o cenie mając 
ofertę tylko jednego wykonawcy, bo dla mieszkańców jest to najgorszy ze scenariuszy. Dodał, że 
system trzeba utrzymać mimo tego, że miasto jest skazane na usługi monopolisty. Mając we własnych
zasobach transport odpadów, składowisko odpadów, kompostownię odpadów i RIPOK byłby to 
dobry układ dla systemu gospodarki odpadami. Idealnym modelem byłoby gdyby RIPOK też należał 
do miasta. Dalej przekazał, że w latach 2015 – 2016 gdy był prezesem PK forsował pogląd, że usługę 
transportu musi świadczyć spółka miejska by zapewnić mieszkańcom racjonalnie niskie koszty 
funkcjonowania systemu. Dodał, że niestety nie było mu dane zrealizować jego zamiarów. Wówczas 
jeszcze cena zaproponowana przez PK była zbieżna z ceną zaproponowaną przez Empol. Dodał, że 
wówczas przetargi były realizowane w okresach półrocznych i startował w 3 takich przetargach. 
Dodał, że zarząd spółki już po odwołaniu go z funkcji prezesa podjął inną decyzję, mimo tego, że 
wówczas był do dyspozycji niezbędny tabor i wykwalifikowani pracownicy. Przekazanie działu 
transportu do Empolu zarząd spółki tłumaczył stratami na tej działalności i brakiem środków 
finansowych na odbudowę i modernizację sprzętu. Podkreślił jednak, że oddanie tej działalności do 
Empolu zwiększyło trzykrotnie stratę spółki w 2017 roku. Wskazał, że ta działalność była filarem 
spółki. Dodał, że dzisiaj należy jednak zagłosować za tą uchwałą, bo opłata jest jedną z najniższych 
na rynku. Ma jednak nadzieję, że jeszcze w tej kadencji zostaną otwarte drzwi dla nowych rozwiązań 
i chętnie przyłączy się do zespołu, który nad tym będzie pracować.               

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że warto niektóre rzeczy doprecyzować. Wskazał, że 
do 2012 roku w gminie twierdzono, że 100 % gospodarki odpadami powinna realizować gmina. 
Starano się to utrzymać za wszelką cenę. Problem jednak w tym, że w 2012 roku system się zmienił, a
gmina na tym rynku była małym graczem. Miał powstać RIPOK, który jak się później okazało 
powstał za ponad 12 mln i nie można było wtedy dostać na to dofinansowania. Wówczas było to 
ogromne ryzyko i długo dyskutowano w jakim kierunku pójść. Próbowano tworzyć związek 
międzygminny bo budowa instalacji na 20 tys ton odpadów nie miała sensu, ale nic z tego nie wyszło.
Szukano więc partnera prywatnego. Podobnie też było w zakresie usług transportowych, bo trudno 
jest konkurować na rynku z dużymi przewoźnikami, w większości zagranicznymi. Wskazał, że aby 
spółka obsłużyła miasto trzeba było kupić 6 -7 nowych śmieciarek. Trzeba później utrzymać sprzęt w 
gotowości i mierzyć się konkurencją na rynku albo też za każdym razem tolerować koszty spółki i 
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powierzać jej usługę poprzez umowę in house. Dodał, że dziś PK nie dopłaca do śmieci, a wcześniej 
tak było, raz więcej, raz mniej. Przyznał, że likwidacja tej usługi nie odbyła się bez kosztów i trwało 
to jakiś czas. Dodał, że gminy już dawno przestały konkurować na rynku odpadów poza dużymi 
miastami jak Warszawa, Katowice, Wrocław i Kraków.                 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner (Ad Vocem) przyznał rację, że w 2012 roku nastąpiła 
zmiana systemu. Spółka jednak przetrwała najgorszy moment, a w 2016 -2017, gdy wszystko w tym 
systemie się unormowało, to w dość lakoniczny sposób pozbyła się tej działalności. Dodał, że koszty 
samego transportu można było dopiero zmierzyć od połowy 2016 r., kiedy powstał RIPOK. Wskazał, 
że były one na poziomie firmy Empol, czyli prywatnego przedsiębiorcy. Uznał więc, że spółkę byłoby
stać na realizację dalej tej usługi, ówczesny zarząd spółki podjął jednak inną decyzję w tym zakresie. 
Osobiście jednak uważał, że ten zakres usług powinien pozostać w spółce. Dalej podkreślił, że 
wówczas wiele firm prywatnych zastosowało dumpingowe ceny, aby z tego rynku wyeliminować 
spółki komunalne. Pozwoliło to też na przejęcie za bezcen ich mienia. Przyznał, że mali gracze 
wówczas nie mieli szans, niemniej uznał, że spółka nie była wtedy małym graczem. Przetrwała 
najtrudniejszy czas tylko po to, aby przed samą metą się wycofać.        

 Radny Marcin Fica wskazał, na punkt z programu wyborczego Prezydenta Miasta Dariusza 
Polowego, gdzie zapisano obniżenie kosztów zagospodarowania odpadów komunalnych. Zapytał 
więc prezydenta miasta czy zmiana z 13,50 na 21 zł jest obniżeniem kosztów, czy zwiększeniem 
kosztów. Dalej zapytał czy podjęto już działania, aby wzmocnić spółkę. Wskazał też na zapisaną w 
systemie dystrybucję 500 pojemników na odpady bio, choć wcześniej gdy o to zabiegał mówiono, że 
to jest niemożliwe. Zapytał więc ile to będzie więcej kosztowało. Podobnie zapytał za jaką cenę mają 
być przestawiane tzw. dzwony do segregacji odpadów. Dalej wskazał, że na chwilę obecną wchodzi 
w grę tylko wylizingowanie śmieciarek przez PK. Następnie kolejny raz zapytał ile osób płaci za 
niesegregowane odpady, bo takiej informacji nie uzyskał, a nowa ustawa jest w tym zakresie teraz 
bardzo rygorystyczna. Dalej wskazał, że od 1 stycznia powinno zacząć segregować się odpad bio, a w
żadnych śmietnikach nie ustawiono jeszcze takich kontenerów. Mieszkańcy nie otrzymali też żadnych
informacji, kiedy więc taka informacja do nich dotrze. Dalej gdzie swoje odpady będą wyrzucać 
firmy, sklepy i restauracje w centrum miasta i w jaki sposób przewiduje się przeprowadzać kontrole 
śmietników. Dalej wskazał, że zgodnie z nową ustawą od 1 września firmy nie muszą korzystać z 
gminnego system, jak więc to zostanie rozwiązane, czy poprzez umowy z innymi firmami. Dalej 
wskazał, że wprowadzenie nowego rodzaju odpadu spowoduje kolejny kurs śmieciarki co generuje 
koszt. Uznał więc, że mieszkańcom należy tą informację przekazać. Dalej zapytał, że gdy na osiedlu 
znajdą się osoby, które będą płacić za odpady niesegregowane to do jakich pojemników mają je 
wrzucać, bo odbiorca ma to kontrolować. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że tego typu dyskusja powinna odbyć się na komisjach.
 Radny Marcin Fica wskazał, że przetarg odbył się dopiero wczoraj.
 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że proponowana stawka była wiadoma od dwóch tygodni. 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że na komisjach nie było prezydenta miasta.
 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że zastępca prezydenta miasta i pracownicy odpowiedzialni za te 

sprawy byli na komisjach.              
 Radny Michał Kuliga zapytał jak będzie się kontrolować to czy mieszkańcy segregują odpady 

zgodnie z deklaracjami. Dalej uznał, że Empol chyba nie wziął sprzętu PK za darmo, ale go odkupił. 
Dalej wskazał, że świadczył tą usługę taniej niż PK.  

 Radna Magdalena Kusy podziękowała za słowa wiceprzewodniczącego RM Mariana Czernera bo 
pokazują one jak wyglądały wydarzenia, które doprowadziły do pozbycia się majątku na rzecz 
Empolu. Dodała, że teraz gmina skazana jest na monopolistę.     

 Radny Stanisław Borowik uznał, że nie ma szans na uszczelnienie systemu deklaracji. Wskazał, że już
dwa miesiące temu wskazywał na potrzebę informowania mieszkańców co grozi miastu, gdy nie 
będzie się segregować odpadów. Dodał, że mieszkańcy nie są przyzwyczajeni do segregowania 
odpadów i widać do dobitnie na osiedlach.   

 Radny Michał Szukalski przekazał, że zgadza się z radnym Michałem Kuligą, że należy pochylić się 
nad uszczelnieniem systemu. Dalej wskazał, że w poprzedniej kadencji była nawet powołana 
specjalna komisja, niemniej ówczesny prezydent nie przedstawił żadnej uchwały do przegłosowania 
radzie miasta. Zapytał więc jakie wątpliwości miał ówczesny prezydent miasta, że nie przedłożył 
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propozycji zmiany systemu.     
 Radny Marcin Fica odnosząc się do słów radnej Magdaleny Kusy wskazał, że obecna władza rządzi 

już w mieście rok czasu i nie zrobiono nic, aby obniżyć koszty wywozu śmieci. Uznał, że przez rok 
czasu można było kupić albo wylizingować śmieciarki tak aby przygotować PK do wywozu 
odpadów.  Ponownie też wskazał na obietnicę obecnego prezydenta miasta o obniżeniu kosztów 
systemu. Dalej zapytał czy gdyby PK miało swoje śmieciarki to, czy cena ta byłaby mniejsza. Zapytał
też, kto teraz będzie obsługiwał PSZOK. Dalej wskazał, że teraz na skupie mieszkańcy muszą 
dopłacać do tego aby oddać makulaturę.      

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że rzeczywiście zespół pracował przez ponad pół roku, chodziło o 
wypracowanie propozycji zmian w systemie poboru opłat. Dodał, że poprzedni zastępca prezydenta 
przekonywa go i radę do systemu opłat od ilości zużycia wody. Wskazał, że system był logiczny, ale 
trudność polegała na wytłumaczeniu go mieszkańcom. Wskazał następnie, że system pogłówny nie 
jest sprawiedliwy i do tego nieszczelny. Co więcej po wprowadzeniu podwyżki może z systemu 
zniknąć kolejne 500 osób. Natomiast przy systemie od wody jest baza w wodociągach i można 
policzyć, kto ile zużywa wody i przeliczyć na opłaty, i jest dość łatwy w egzekwowaniu. Dodał, że 
sam nie został jednak do tego systemu przekonany i rada go nie przyjęła. Uznał, że te materiały są 
zapewne jeszcze w urzędzie i wystarczy je wyciągnąć i jeszcze raz przeliczyć. Dodał jednak, że 
będzie to trudna decyzja, bo będzie trzeba przekonać mieszkańców do tej zmiany. Wskazał, że 
wówczas lekko obawiał się zmniejszenia zużycia wody, co nie było dobre dla ówczesnej kondycji 
wodociągów. Dalej wskazał, że idąc za tokiem myślenia radnej Magdaleny Kusy, może zacząć 
wspierać piekarnie, chlewnie i obory bo wszystko drożeje.    

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) krótko prostując, przekazał, że wówczas rada nie zadecydowała
o zmianie systemu, bo nie zostało to nawet radzie przedłożone do przegłosowania. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że była to wówczas decyzja większości w radzie.  
 Radny Paweł Rycka zapytał czy słowa z kampanii wyborczej to była tylko kiełbasa wyborcza oraz 

czy stawka ta po 8 m-cach będzie utrzymana, zwiększy się, czy może zostanie obniżona. 
 Radna Anna Ronin przekazała, że była też radną w poprzedniej kadencji i dlatego pamięta jak to 

wszystko zostało przeprowadzone. Dlatego też jeszcze raz podziękowała wiceprzewodniczącemu RM
za przedstawienie tego procesu, który doprowadził do tego, że sektor miejski oddano w ręce 
prywatne, tzn pozbyto się śmieciarek, co teraz stawia miasto pod ścianą. Dalej wskazała, że ówczesne
władze i część radnych, którzy są dzisiaj na sali byli wówczas za tym. Dodała, że osobiście w 2017 r. 
była przeciwna nawiązaniu współpracy pomiędzy PK i Empolem. Wskazała, że dzisiaj nie pozostaje 
już nic innego jak zagłosować. Niemniej wskazała, że dla niej jest różnica, gdy płaci się obcej firmie 
albo spółce miejskiej i nikt nie powiedział, że będzie to dwa razy więcej. Kończąc uznała, że 
alternatywą dla miasta będzie to, że PK wróci do wywożenie śmieci i będzie za tym głosowała, bo ma
nadzieje, że miasto będzie dążyło do tego.     

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie sposób będzie mu odnieść się do 
wszystkich kwestii poruszanych przez radnych. Wskazał, że wyznaczone 8 m-cy wynika, z tego, że 
nowelizacja ustawy, która weszła w życie 6 września wyznaczyła roczny okres na wprowadzenie 
nowych regulaminów utrzymania czystości i porządku. Jest to więc graniczny czas w jakim można 
funkcjonować na starym regulaminie. W najbliższym więc czasie zostaną przygotowane nowe wzory 
deklaracji i nowy regulamin i postępowanie przetargowe tak, aby od września nowy system 
wprowadzić. W temacie kontroli NIK przekazał, że dotyczyła ona umowy ppp i została już ona 
zakończona, więc w czasie około miesiąca można spodziewać się protokołu pokontrolnego. Wówczas
rada będzie musiała się nad tym pochylić. W kwestii obniżenia cen i obniżenia kosztów przekazał, że 
przez ten rok funkcjonowano na obowiązującym regulaminie i obowiązującej umowie i nie można 
było w ciągu roku tej umowy rozwiązać ani zmienić. Umowa ta z końcem roku wygasa i dopiero 
wczoraj w przetargu otrzymano nowe warunki. Dodał, że w przeciągu 2 – 3 miesięcy nie jest możliwe
zakupić śmieciarki, zatrudnić ludzi i zorganizować system. W kwestii utrzymania stawki przekazał, że
życzyłby sobie obniżenia stawek i na mocy nowego regulaminu będzie m.in. możliwość obniżenia 
stawki dla tych, którzy będą zagospodarowywać odpady zielone we własnym zakresie, bo mają 
własne kompostowniki. Nie będą od tych osób odbierane odpady zielone. W kwestii uszczelnienia 
systemu przekazał, że jest w kontakcie z miastem Świdnik oraz korzysta się z doświadczenia innych 
miast. Dodał, że trudno będzie utrzymać szczelność systemu w oparciu o metodę pogłównego. Być 
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może byłoby dobrze, aby w przeciągu tych 8 miesięcy rozważyć wprowadzenie alternatywnego 
rozwiązania. W kwestii kosztów usług zlecanych PK w trybie in house przyznał, że koszty te rosną, 
ale odczuwa się to wszędzie. Z jednej strony słusznie radny Mirosław Lenk zauważył, że spółka nie 
powinna wykonywać usług poniżej kosztów. Z drugiej jednak strony wiadomo, że spółka takie usługi 
wykonuje, co widać choćby w komunikacji. Zapytał więc dlaczego poprzedni prezydent miasta na to  
się godził. Oczywiście, że była dopłata, nie rekompensowała ona jednak w zupełności kosztów 
ponoszonych przez spółkę. Zupełnie też nie uwzględniano amortyzacji i za kilka lat autobusy będą 
zamortyzowane i nie będzie taboru na realizację usługi. Prawdą też jest, że ceny kształtuje wolny 
rynek. Trudno jednak mówić o wolnym rynku w przypadku jednego podmiotu. Uznał, że jest to rynek
zmonopolizowany. Dodał, że na bazie tych doświadczeń zostaną podjęte próby wzbogacenia tego 
systemu, aby nie powodować dalszego zwiększenia kosztów, a jak będzie to możliwe, to dla dobra 
wszystkich je obniżyć. W kwestii poinformowania administratorów przekazał, że takie informacje 
zostały już wysłane. Potwierdził też, że problemem jest selektywna zbiórka odpadów w zabudowie 
wielorodzinnej i że to podraża koszty całego systemu. W kwestii zapytania o PSZOK przekazał, że 
będzie dalej on obsługiwany przez PK.

 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusję w przedmiotowym punkcie.
 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że ma jeszcze jedno pytanie do Zastępcy 

Prezydenta Miasta Dominika Koniecznego.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że będzie można je zadać w wolnych wnioskach.
 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) przekazał, że nie zostały udzielone odpowiedzi na wszystkie jego 

pytania. 
 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że to też będzie można uczynić we wolnych wnioskach.
 Radny Stanisław Borowik uznał, że powinien zostać dopuszczony do głosu.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że radny został dopuszczony do głosu, a jego rolą jest pilnowanie, 

aby obrady przebiegały sprawnie.  
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do sprawy ujętej w programie wyborczym gdzie 

zapisano obniżenie kosztów gospodarki odpadami, przekazał, że niewątpliwie takim działaniem było 
unieważnienie pierwszego przetargu i przeprowadzenie drugiego. Ewidentnie cena została obniżona. 
Poza tym wskazał, że nie poruszamy się w sferze wolnego rynku. Dodał, że nie tylko my, ale 
wszystkie gminy w Polsce skazane są na pojedynczych oferentów. Dlatego też działanie jakie się 
podejmuje powinny dążyć do tego aby maksymalnie zwiększać oferowanie tych usług przez więcej 
niż jednego oferenta i w tym zakresie idą prace na poziomie powiatu, a nawet szerzej.    

 Radny Marcin Fica zapytał kiedy otrzyma odpowiedzi na pozostałe pytania.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że będzie to możliwe w punkcie wolne wnioski i informacje. 

Następnie zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXIX/412/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 31 
maja 2017 r. w sprawie metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik o 
określonej pojemności (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (5)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk. 
NIEOBECNI (1)
Anna Szukalska. 
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Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/205/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XXIX/412/2017 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 31 maja 2017 r. w sprawie metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty
za pojemnik o określonej pojemności. 

8. Uchwała w sprawie „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 
Racibórz na lata 2020 – 2024”.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Kuliga zapytał o budynki wyłączane z eksploatacji w kolejnych latach.
 Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu Andrzej Migus przekazał, że nie ma przy sobie

wykazu tych budynków. Niemniej wskazał, że kilka z nich jest wyłączona już teraz np. budynki przy 
ulicach: Kościelna 32, Sudecka 6, Kanałowa 5, a kolejne budynki będą wyłączane sukcesywnie. Które
będą to konkretnie nie sposób podać dzisiaj, bo wiąże się to w wykwaterowaniami. Dodał, że aby 
pozyskać środki z banku krajowego budynki muszą być wyłączone z eksploatacji. Dokładnej liczby 
mieszkańców, których będzie należało wykwaterować nie jest wstanie dzisiaj jednak podać.      

 Radny Paweł Rycka zapytał czy te budynki wyłączane z eksploatacji są  też przeznaczane do 
sprzedaży oraz czy w przypadku gdyby udało się je sprzedać środki z ich sprzedaży zasilą budżet 
miasta czy zostaną przekazane MZB na remonty bieżące.   

 Radna Anna Ronin przekazała, że obecnie procedowany program jest bardzo ogólny i zapewne 
wpływ na to miało rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody. Wskazała jednak, że jako radna chciałaby 
dowiedzieć się coś na temat założeń finansowych albo zasad windykacji czy listy mieszkań więc 
zapytała czy MZB ma to w odrębnych dokumentach, czy będzie to później podpinane. Dodała, że 
Kraków ma program bardzo obszerny, ale za to stanowi on pewną całość. Dalej odnosząc się do 
punktacji zapytała dlaczego mieszkania z ogrzewaniem piecowy otrzymają u nas  + 6 punktów.     

 Dyrektor MZB Andrzej Migus odnoszą się do rozstrzygnięcia nadzorczego to przekazał, że jak długo 
pracuje w samorządzie to nie spotkał się jeszcze z takim orzekaniem jak w przypadku ustawy o 
ochronie praw lokatorów. Dodał, że obecnie wszystkie miasta mają z tym problem, choć wcześniej 
programy te były obszerne i można było liczyć na jasną wykładnie. Teraz zaś nadzór skupił się 
jedynie na rozdzieleniu kompetencji prezydenta i rady, a dodatkowo w samym nadzorze są różne 
stanowiska. Dodał, że obecny program był wielokrotnie konsultowany z nadzorem i z tego też 
względu jest tak ograniczony. W kwestii punktów wyjaśnił, że ten system naliczania punktów 
funkcjonuje w mieście już kilkanaście lat. Dodał, że można oczywiście zacząć od zera, ale 20 lat temu
więcej było mieszkań z piecami i dlatego uznano, że jest to podstawowe ogrzewanie. Niemniej 
wskazał, że w tym zakresie niczego nie zmieniano.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jeżeli chodzi o środki ze sprzedaży to środki te 
oczywiście zasilają budżet miasta i zostają później rozdysponowane według potrzeb.  

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że sytuacja z punktami za ogrzewanie piecowe jest dość 
kuriozalna. 

 Dyrektor MZB Andrzej Migus wyjaśnił, że nie jest to promocja bo jest to najniższa ilość punktów za 
ogrzewanie, można więc wszystkim obniżyć o 6 punktów i wówczas będzie to zero.  

 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusje i zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 
Racibórz na lata 2020 – 2024” (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
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Klimaszewska, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Stanisław Borowik, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/206/2019 w sprawie „Programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Miasta Racibórz na lata 2020 – 2024”. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minutową przerwę w obradach. Przerwa od godz. 17:55 do 
godz. 18:10.

9. Uchwała w sprawie podjęcia prac nad utworzeniem w Mieście Racibórz parku kulturowego pod 
nazwą „Park Kulturowy Stare Miasto w Raciborzu”.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie podjęcia prac nad utworzeniem w Mieście Racibórz parku kulturowego 
pod nazwą „Park Kulturowy Stare Miasto w Raciborzu”. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (5)
Marian Czerner, Marcin Fica, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/207/2019 w sprawie podjęcia prac nad utworzeniem w Mieście Racibórz 
parku kulturowego pod nazwą „Park Kulturowy Stare Miasto w Raciborzu”. 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Marii Skłodowskiej – Curie.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Marii Skłodowskiej – Curie. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (3)
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Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda.


Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/208/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Marii Skłodowskiej – 
Curie. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Głubczyckiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Głubczyckiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (3)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/209/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Głubczyckiej. 

12. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że niniejsza skargę pozostawia się bez rozpoznania z przyczyn 
wskazanych w uzasadnieniu uchwały. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy można przyjąć, że był to anonim. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że na początku wydawało się, że osobę określoną nazwiskiem i 

pierwsza literą imienia będzie można dookreślić, ale to się nie udało, bo podany adresat poczty 
elektronicznej okazał się nieznany.   

 Radny Jarosław Łęski uznał, że w takim przypadku nie jest potrzebne głosowanie. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że głosowanie jest niezbędne, gdyż na poprzedniej sesji Rada  

uchwałą skierowała tą skargę do komisji. Wskazał, że na przyszłość trzeba analizować te kwestie już 
na wcześniejszym etapie.   
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (3)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda. 
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Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/210/2019 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 

13. Uchwała w sprawie petycji mieszkanki Rabki Zdrój.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji mieszkanki Rabki Zdrój. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (3)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Eugeniusz Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/211/2019 w sprawie petycji mieszkanki Rabki Zdrój. 

14. Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2020 r.

 Radny Piotr Klima zaproponował uwzględnienie w planie pracy tematu współpracy samorządu 
lokalnego z PWSZ w Raciborzu. Uznał, że w przyszłym roku można by się zastanowić jak tą 
współpracę poprawić.   

 Radny Marcin Fica odnosząc się do tematu z miesiąca lutego pt. „Gospodarka nieruchomościami 
gminnymi w 2020 r. po wprowadzeniu nowych uregulowań prawnych w 2019 r. (zmiana bonifikat, 
przekształcenie użytkowania wieczystego na własność, zmiana planu miejscowego) zapytał czy 
wchodzi w ten zakres ustalenie bonifikat proponowane przez klub radnych.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie analizowała tego planu, 
wskazała jedynie, że jest w trakcie przygotowywania planu pracy komisji na rok przeszły. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że w ostatnim czasie dość często kontaktuje się z nim pan Bogusław
Siwak zgłaszając wszelkie przekroczenia norm, gdy chodzi o jakość powietrza. W związku z czym 
zaproponował, aby jak najszybciej, to jest już w styczniu zająć się informacją komisji ds czystego 
powietrza.   

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że Pan Bogusław Siwak jest bardzo aktywną osobą, za co 
ze strony Miasta należą się mu podziękowania. Dalej uznał, że dobrze byłoby, aby na komisjach 
umożliwić mu zabranie głosu właśnie w kwestiach jakości powietrza. Dodał, że ostatnio apelował u 
niego, aby miasto wreszcie przesłało do sejmiku wniosek dotyczący wprowadzenia zakazu spalenia 
paliw stałych. Na koniec zgłosił potrzebę przygotowania programu mobilizującego mieszkańców do 
aktywności poprzez np. organizację co miesięcznych otwartych spotkań.  Następnie przekazał, że na 
Komisji GMOŚiBP proponował też organizację zbiórki produktów żywnościowych, tak aby w 
okresie przedświątecznym móc podzielić się nadmiarem żywności z osobami biednymi.    

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że część z tych zgłoszeń można skierować do komisji. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do tematu związanego z informacją Komisji ds 

czystego powietrza przekazał, że rekomendacja komisji została już mu przedstawiona. Obecnie 
poprosił MZB o przygotowanie symulacji związanej z zasobem komunalnym. Zakłada więc, że do 
końca roku zostanie podjęta decyzja. Planuje też odbyć jeszcze jedno spotkanie z Komisją ds. 
czystego powietrza, aby skonfrontować informacje MZB z wcześniejszą rekomendacja komisji. 
Wskazał jednocześnie, że w zakresie złożenia wniosku wybór raczej padnie na indywidualną 
inicjatywę Prezydenta Miasta. Odnosząc się do informacji związanych z jakością powietrza przekazał,
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że analizując wyniki stacji pomiarowej należy pamiętać, że dla pyłów PM10 norma jest 
średniodobowa, mniej ważne są wskazania z konkretnej godziny, bo ważna jest średnia z całej doby. 
Dodał, że na 18 dni stycznia, 7 dni było z przekroczeniem normy, przy czym raz było to przekroczone
o 100%, a w pozostałe 11 dni norma była zachowana. Uznał więc, że narzędzie, które jest należy 
rzetelnie używać i nie poddawać się pewnej psychozie.             

 Przew. RM Leon Fiołka mając na uwadze, że obligatoryjnych tematów i tak jest dużo, uznał, że te 
dzisiaj zgłoszone lepiej przesunąć na komisje. 

 Radny Mirosław Lenk uznał, że jego wniosek nie jest wnioskiem formalnym. Niemniej uznaje, że 
radni są ciekawi efektów pracy tej komisji i że jej przew. Dawid Wacławczyk będzie mógł podzielić 
się tymi informacjami na komisji czy na sesji. Na pewno Komisja GMOŚiBP będzie dobrym 
miejscem. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że w miesiącu wrześniu jest przewidziana Aktualizacja Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Racibórz i Aktualizacja Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 
Miasta Raciborza. Natomiast w styczniu Rada będzie zajmowała się budżetem miasta na 2020 r. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że ten temat powinien pojawić się na sesji. 
 Przew. RM Leon Fiołka zaproponował, aby temat informacja Komisji ds. czystego powietrza została 

ujęta w sesji styczniowej. Natomiast pozostałe wnioski: tj. współpracę z PWSZ jak również 
wystąpienie pana Bogusława Siwaka zrealizować w ramach posiedzeń komisji, bądź w przypadku 
jego obecności również na sesji styczniowej.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita odpowiadając na pytanie radnego Marcina Ficy przekazał, że
materiał pt. „Gospodarka nieruchomościami gminnymi w 2020 r. po wprowadzeniu nowych 
uregulowań prawnych w 2019 r. będzie pokazywać jak przebiegły przekształcenia prawa użytkowania
wieczystego na własność i jak wygląda sprawa z bonifikatami przy sprzedaży nieruchomości.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.    
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2020 r. z dopisaniem Informacji Zespołu ds. Czystego
Powietrza w m-u styczniu. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk. 
NIEOBECNI (6)
Stanisław Borowik, Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Anna Szukalska, Eugeniusz 
Wyglenda. 

Rada przyjęła Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2020 r.

15. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił następujące sprawy:
1) przekazał, że zgodnie z Uchwałą Nr VIII/110/2019 z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie trybu 

prac na projektem uchwały budżetowej obowiązkiem komisji na sesji styczniowej będzie 
przedstawienie pisemnych opinii w kwestii przedłożonego projektu budżetu,

2) przypomniał radnym, że kolejne oświadczenia majątkowe radni składają w terminie do 30 
kwietnia 2020 r. ale wg stanu na dzień 31 grudnia 2019 r.,

3) przypomniał również, że zgodnie ze statutem miasta komisje w miesiącu styczniu powinny 
przygotować plany pracy na 2020 r. oraz sprawozdania ze swych działań w 2019 r.  

 Radna Anna Wacławczyk przedstawiła następujące sprawy:
1) potrzeby przeprowadzenia szkoleń dla pracowników jednostek podległych urzędowi w zakresie 
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obsługi facebooka,
2) zwróciła uwagę, że te owocowe napoje nie są potrzebne na sesji.   

 Radny Marcin Fica poruszył następujące sprawy:
1) zapytał czy Prezydent Miasta podejmie temat zmiany planu przestrzennego dla terenu przy ul. 

Nowomiejskiej,
2) zwrócił uwagę na brak oświetlenia pod wiaduktem przy ul. Eichendorffa, 
3) zapytał czy powiat dołożył się do remontu skrzyżowania przy ulicach Marii Skłodowskiej – Curie 

i Prusa,
4) uznał, że miasto powinno znaleźć środki na oświetlenie przynajmniej jednej choinki na placu 

Długosza,
5) poprosił także o odpowiedzi na pytania, które zadawał podczas dyskusji w temacie opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.
 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała kiedy rozpocznie nową kadencję Młodzieżowa Rada Miasta 

Racibórz.
 Przew, RM Leon Fiołka odpowiadając przekazał, że pisma w zakresie wyborów do szkół zostały już 

wystosowane.     
 Radna Ludmiła Nowacka poinformowała, że udało się pozyskać środki wojewódzkiego budżetu 

obywatelskiego na tężnię, która będzie zlokalizowana na terenie ZSOMS. Dodatkowo Marszałek 
Województwa przekazał także środki na oczyszczacze powietrza dla szkoły. 

 Radny Michał Kuliga poparł radnego Marcina Ficę w kwestii pilnego zamontowania oświetlenia 
ulicznego pod wiaduktem przy ul. Eichendorffa. Podobnie wskazał, że wspomniany dzisiaj teren przy 
ul. Nowomiejskiej tylko szpeci i bez zmiany planu trudno będzie pozyskać tam inwestora.  

 Radny Marian Czerner przedstawił dwa wnioski do Komisji Rewizyjnej, które zadeklarował, że złoży
na piśmie:
1) w sprawie rozpoznania tematu sprzedaży środków trwałych w PK w latach 2017 – 2018, 
2) w sprawie weryfikacji umowy konsorcjum PK – Empol w zakresie realizacji kompleksowej 

obsługi PSZOK-a w latach 2017 – 2019 oraz wskazanie kosztów jej realizacji. Dodał, że dane 
powinny zostać ujęte w przedziale miesięcznym, a nie podsumowaniu kompleksowym.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita odnosząc się do tematu szkoleń z facebooka przekazał, że 
niedawno miasto było organizatorem takiego szkolenia dla przedsiębiorców i jest zapewnienie firmy 
o kontynuacji tej współpracy wraz z deklaracją zorganizowania w przyszłym roku drugiej edycji 
takich szkoleń w Raciborzu. Następnie w swoim imieniu i grupy radnych, którą reprezentuje 
zaapelował do wszystkich o to, aby w tym roku powstrzymać się od wydatków sylwestrowych na 
fajerwerki, a część środki przewidzianych na ten cel przeznaczyć na zakup karmy dla zwierząt z 
raciborskiego schroniska. Dodał, że na facebooku ruszy niebawem akcja „Nie strzelam, dokarmiam”. 

 Radny Paweł Rycka odnosząc się do kalendarza przedstawionego na początku sesji przez Prezydenta 
Miasta zapytał co konkretnie wynika z wyjazdów Prezydenta Miasta do Warszawy. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że aby nie przedłużać sesji na pytania radnych odpowie 
na piśmie.   

 Radny Marcin Fica przekazał, że w tym punkcie miał otrzymać odpowiedzi na pytania, które zadawał 
podczas dyskusji w temacie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przykładowo pytał 
dlaczego miasto przez rok nie przygotowało zakupu przez PK pojazdów do wywozu śmieci. 
Dodatkowo zapytał co z oświetleniem tego wiaduktu.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w zakresie wcześniejszych pytań radnego Marcina 
Ficy odpowie Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny w kwestii zakupu sprzętu wyjaśnił, że miasto miało 
obowiązującą umowę na świadczenie tego typu usług, w związku z powyższym nie było przesłanek 
do tego, aby podejmować w tym celu jakiekolwiek działania. Ponadto aby dokonać jakiegokolwiek 
zakupu należy zabezpieczyć w budżecie miasta na to środki. Nie przypomina sobie, aby radny 
wnioskował o przesunięcie w tym celu. Dalej wskazał, że budżet jest z deficytem. W zaistniałej 
sytuacji nie wydaje się, aby to zadanie było celowe. W kwestii lamp pod wiaduktem przy ul. 
Eichendorffa przekazał, że miasto wielokrotnie zlecało ich wymiany. W miejscu tym ze względu na 
ruch pociągów występują duże drgania przez co źródła światła ulegają zniszczeniu. Wymiana więc 
tylko na krótko daje rezultaty. Zalecono wymianę całych opraw, która ma nastąpić przy okazji 
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remontu całej stacji za około 2 – 3 lata. Miasto nie zamierza jednak czekać tak długo. 
 Radny Paweł Rycka zapytał jak uzyska odpowiedź na jego pytanie. Dalej poprosił prezydenta miasta 

o jego obecność na komisjach, bo tam można dyskutować, a nie przerzucać się papierami. Podobnie 
wskazał, że informacje przedstawiane przez prezydenta na początku sesji, na dobra sprawę radni 
mogliby sobie przeczytać w kalendarzu. Bardziej chodzi o przedstawienie konkretów jakie wynikają z
tych wyjazdów i spotkań. Dodał, że nie będzie tych pytań składać na piśmie i czeka na realizację 
deklaracji prezydenta miasta, że na te pytania odpowie. Dodatkowo zapytał jak liczy się te 14 dni na 
odpowiedź, czy od dzisiaj czy od jutra. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że 14 dni liczy się od jutra. Przy czym wskazał, że w przepisach 
nie ma żadnych konsekwencji dla prezydenta miasta, kiedy odpowie później. 

 Radny Paweł Rycka uznał, że taka wypowiedź tylko wprowadza zamieszanie. 
 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że takie jest orzecznictwo.

    

16. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka złożył radnym życzenia z okazji zbliżających się Świat Bożego Narodzenia 
oraz Nowego Roku i następnie zamknął obrady, godz. 19:07. 

Przewodniczący Rady

            Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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